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Zápis ze 17. schůze SK RVŠ (stálé zasedání 2018-2020) 
 

12.10.2020, distančně přes Microsoft Teams 

Přítomni: 34 

Delegáti a delegátky: 16 

Michal Farník /ČVUT/, Jiří Velechovský /ČZU/, Luboš Staněk /MENDELU/, Damir Solak /MUNI/, Nikola 

Konečná /SLU/, Vlastimil Braun /ŠAVŠ/, Dominik Šípoš /UHK/, Michal Říha /UK/, Lukáš Hulínský /VŠE/, 

Mariana Hanková /VŠCHT/, Giancarlo Lamberti /VŠO/, Darja Bártů /VŠTE/, Anna Kruljacová /VUT/, 

Stanislav Ožana /OU/, Matouš Pěruška /AMU/, Jan Bavlovič /UNOB/ 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním: 2 

Štěpán Staněk /VŠE/, Tereza Konečná /VUT/ 

Hosté: 15 

Evariste Boj /SLU/, Patrik Švancara /ČAD/, Diana Hodulíková /VUT/, Miroslav Hala /VŠCHT/, Jakub 
Slánský /VŠH/, Jakub Lhoták /UHK/, Kateřina Kopřivová /UTB/, Lucie Říhová /MUNI/, Lukáš Kulička 
/ČVUT/, Martin Horváth /VUT/, Ondřej Havelka /TUL/, Radka Kubalová /SLU/, Peter Lénart /MUNI/, Tereza 
Jiříková /VŠE/, Tomáš Kocur /OU/ 

 

Zapisovatel: Martin Hammerbauer (tajemník) 

 

Zahájení: 

Předseda SK RVŠ Giancarlo Lamberti zahájil schůzi a přivítal přítomné i nováčky a konstatoval 

usnášeníschopnost (15 přítomných s hlasovacím právem). Skrutátorem byla určena místopředsedkyně 

Anna Kruljacová a zapisovatelem tajemník Martin Hammerbauer. Program schůze byl schválen jako 

usnesení č. 20-17-01.  

 

1. Informace o činnosti předsednictva SK RVŠ 
 

Předseda Lamberti informoval plénum o pořádaných oslavách k 17. listopadu, které se v důsledku opatření 
proti COVID-19 konaly s minimální fyzickou účastí. V Praze položili zástupci SK RVŠ věnce u Hlávkovy 
koleje, v Žitné ulici a na Albertově. O brněnských oslavách Brněnský sedmnáctý dále přítomné zpravila 
Tereza Konečná. Mimo to SK RVŠ organizovala on-line akci Mezinárodní den studentstva se studenty na 
platformě Zoom, jejíž částí byla panelová diskuse se studenty v první linii boje s COVID-19 a setkání s 
alumni RVŠ – 30 let hájení zájmů studentů.  

Plénum vzalo informace o činnosti předsednictva na vědomí. 
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2. Informace z komisí, pracovních skupin a operativních pracovních skupin 
 

Legislativní komise – Předseda LK Michal Říha informoval o projednávaných relevantních legislativních 

změnách, jako jsou malá novela zákona o VŠ, možnost změny hlavních termínů akademického roku a 

podmínek přijímacího řízení, novela zákona o podpoře vědy a výzkumu, zákon o státním rozpočtu a další. 

Předsedové ostatních komisí a skupin se rozhodli plénum informovat o své činnosti společně se závěrečnou 

zprávou v bodě 3. 

Plénum vzalo informace z tohoto bodu na vědomí. 

 

3.    Závěrečná zpráva SK RVŠ 

KDS – Předsedkyně Mariana Hanková informovala o činnosti KDS za období 2018–2020. Důležitou součástí 

práce byla činnost v organizaci EURODOC, v níž byly předsedkyně Hanková a externí členka Komory Eva 

Hnátková členkami vedení. SK RVŠ bude konferenci EURODOC pořádat v červenci 2021. V poslední době 

také probíhala komunikace s European Students‘ Union a práce na posílení hlasu v BFUG. Došlo i 

k vytvoření příručky pro zájemce o doktorské studium. Dále byli členové komise zapojeni do práce skupin 

Youth, Speak Up! pro digitalizaci, vědu a ekologii. K pokračujícím tématům patří stipendia pro cizojazyčné 

studenty a problematika financování VŠ. 

KVS – Předsedkyně Nikola Konečná shrnula činnost komise v tomto stálém zasedání, kterou v jeho průběhu 

přebírala po bývalé předsedkyni KVS Nadě Glincové. KVS např. pokračovala v pořádání Konference 

akademických senátorů (KAS), Týdne studentstva a ceremoniálu Ceny Jana Opletala. KAS 7.0 se uskutečnil 

5. prosince on-line přes platformu Zoom, o jeho průběhu podal zprávu organizátor Michal Farník. 

PRASK ZZ – Práci skupiny představil místopředseda Damir Solak. Hlavním bodem zájmů byla pokračující 

práce v European Students‘ Union, došlo i na regionální či bilaterální spolupráce. Na podzim 2019 se 

v Praze konalo setkání aliance V4+, v Maďarsku byla dále oficiálně založena organizace jménem V4+ 

Alliance. V říjnu byl do vedení ESU zvolen člen SK RVŠ Martin Hammerbauer. Od studentských zástupců 

z ostatních zemí  V4 byly k 17. listopadu shromážděny videozdravice, které poté proběhly v České televizi. 

Expertní skupiny – O činnosti ES informoval Michal Farník. V roce 2020 vzniklo celkem 5 ad hoc skupin, 

z nichž 2 již vypracovaly zprávy ke svým tématům. Práci na dalších by mělo převzít příští stálé zasedání. 

LK – Závěrečnou zprávu z LK přednesl Michal Říha. V průběhu stálého zasedání převzal místo předsedy 

komise po Lukáši Hulínském. Výrazným bodem se stala úprava zákona o státních svátcích. Celkově došlo 

v oblasti legislativy k posílení hlasu SK RVŠ i díky využití právnického zaměření členů LK. 

 

V průběhu tohoto bodu došlo ke změně počtu delegátů s hlasovacím právem na 13, čímž se Komora stala 

neusnášeníschopná. Přítomní se rozhodli dále pokračovat formou informativního setkání. 
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 4.     Informace z akademických obcí  

 

VŠO – Připravují se nové volby do akademického senátu, rebranding a změna konceptu akademické rady.  

 

VUT – Byli zvoleni noví zástupci v SK RVŠ, proběhly také volby do AS. K 17. listopadu uspořádali kampaň 

na darování krve, současně se zapojili i do „Daruj krev pro Brno“. Doufají v brzké spuštění nového webu, 

jehož realizaci odložili kvůli koronaviru. 

 

MUNI – Proběhly zde volby do Akademického senátu MUNI, je také známo složení delegace do RVŠ. Došlo 

ke schválení strategického záměru. Pan rektor Bareš kritizoval prodlužování nouzového stavu v návaznosti 

na pracovní povinnost studentů. 

 

VŠTE – Den otevřených dveří proběhl online formou za pomocí YouTube videa, k dispozici na adrese 

https://www.youtube.com/watch?v=4E3CGcQMvdM. Pro tento kanál vznikla i další videa. Proběhl dvanáctý 

ročník mezinárodní odborné konference Defekty budov, VŠTE se rozhodlo podílet na výzkumu ekonomické 

krize způsobené vládními opatřeními proti koronaviru. Další novinkou je jmenování nového rektora Ing. 

Vojtěcha Stehela, MBA, PhD., který nahrazuje prof. Ing. Marka Vochozku, MBA, Ph.D. Funkci přebírá od 

ledna 2021. Kariérní centrum, které vzniklo v průběhu první vlny epidemie, nyní pravidelně pořádá kurzy 

zaměřené na nejrůznější dovednosti a znalosti, jako jsou např. práce ve wordu, excelu, tvorbu CV, 

motivačního dopisu, kariérní růst apod. Studentská Unie začala pravidelně pořádat online kvízy přes 

platformu Kahoot, od letošního roku se také otevřel a akreditoval nový bakalářský obor Řízení lidských 

zdrojů. Problémem je, že studenti stále nemají přístup do různých platforem pomocí Eduin. Jedná se o 

přístup např. do NDK, nahlížení a čtení ČSN neomezeně, tvorbu citací atd. Požádali o pomoc předsedkyni 

Studentské Unie.  

 

UHK – Kromě věcí běžných i na jiných univerzitách (Noc vědců apod) výrazně pokročili v jednáních a řešení 

elektronických voleb. Vznikla pracovní skupina, ve které je zastoupena každá fakulta i vedení UHK, jejímž 

smyslem je komplexní řešení problematiky. Zajímavostí je, že vzhledem k tomu, že v AS UHK existuje parita 

(12 na 12) a jedné fakultě odpadl bez náhrady akademický senátor z řad zaměstnanců, jsou zřejmě jedinou 

SK AS v zemi, která má nyní ve svém AS většinu. 

 

VŠH – Došlo ke změně rektora a jednatele školy. 

 

MENDELU – Na zasedání akademického senátu univerzity v polovině listopadu byli navrženi a následně 

zvoleni zástupci do sněmu RVŠ i SK RVŠ. 17. listopadu se zástupci MENDELU účastnili oslav „Brněnského 

sedmnáctého“, které probíhalo převážně online formou. Mendelova univerzita v Brně se ve spolupráci s 

Masarykovou univerzitou a VUT zapojí do projektu v rámci darování krve. Vedení univerzity dále navrhlo 
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jednotlivým fakultám, aby si zvolily způsob formy výuky v závěru semestru a zkouškového období, čili formu 

prezenční či distanční. Zástupcům Studentské komory Akademického senátu se podařilo na vedení 

univerzity vyjednat spuštění oficiálních webových stránek, které spravuje SK AS a na kterých zveřejňuje 

přehledné informace pro studenty univerzity. 

 

VŠCHT – Proběhly volby do akademických senátů, sportovní kluby se sjednocují pod jednu organizaci. 

Konalo se i hodnocení mezinárodním panelem v rámci hodnocení VŠ Modul 4 a 5, zvažuje se nákup a 

pronájem nových budov. Zkouškové se bude prodlužovat o dva týdny (tím pádem i LS), probíhají on-line 

hovory se studenty kvůli dotazům na studium a socializaci. Byla založena International students association, 

která řeší nedostatky u samoplátců. 

 

ČVUT – Vznikl nový kariérní řád a mzdový předpis, připravují se na institucionální akreditaci a mají nové 

zástupce do RVŠ – ve Studentské komoře bude náhradníkem delegáta Lukáš Kulička. Závěrem oznámil 

delegát Michal Farník svůj záměr kandidovat v nadcházejících lednových volbách na předsedu SK RVŠ. 

 

OU – Coby národní koordinátor dovedli do zdárného konce Noc vědců v on-line formě, dosah byl dle dat 

dokonce větší než u klasické formy. Ostrava měla třetí nejsledovanější projekt. Nové vedení LF OU aktivně 

pracuje na spisu, akreditaci pro studium všeobecného lékařství i celkově na stabilizaci fakulty. AS OU si 

schválil nový Jednací řád, který reaguje na aktuální situaci pandemie a aktualizuje tak ten současný, aby 

mohl probíhat i v on-line prostředí. 

 

UNOB – Janu Bavlovičovi byl obnoven mandát delegáta, náhradník se stále vybírá. Uspořádali distanční 

náborovou kampaň přes sociální sítě. 

 

VŠE – Škola se snaží studentům vycházet vstříc, konají se otevřená setkání s vedením. Pomalu se 

připravují na volby do AS a zároveň volbu rektora. 

 

AMU – Veškerá výuka včetně praktické se od října přesunula do on-line formy. Nejnutnější provoz školy, 

kterým je praktická výuka studentů tzv. jeden na jednoho, se podařilo obnovit až koncem listopadu. 

Vrcholem roku byla volba rektora/rektorky, která se uskutečnila v Lichtenštejnském paláci 23. listopadu. 

Z nominací fakult vzešli 4 kandidáti, kteří postupně představovali své vize pro období 2021–2025 a následně 

zodpovídali otázky od akademické obce, která se volby účastnila přes MS Teams. Vítězkou volby a zároveň 

první ženou v čele AMU se stala Ingeborg Radok Žádná s nadpoloviční většinou hlasů členů AS AMU. Za 

zmínku stojí také nově vzniklý Environmentální panel AMU, který by mohl dát impulz i dalším vysokým 

školám k založení podobného orgánu. 
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UPCE – Studenti 3. ročníků fakulty zdravotnických studií jsou nasazeni na pracovních povinnostech už 3 

měsíce, do školy chodí jen zřídka na nezbytná cvičení. Nejsou nadšení, protože se prý chodí domů jen 

najíst, ohřát a vyspat. Často mívají dlouhé a náročné směny, které jsou i 5 dvanáctihodinovek po sobě. Na 

ostatních fakultách stále probíhá on-line výuka s výjimkou laboratorních cvičení, na které mohli studenti 

začít docházet od posledního týdne v listopadu. Pozitivní je, že se na škole podařilo uspořádat několik akcí, 

mezi něž patří Noc vědců, do které se zapojilo všech 7 fakult, Týden teorie a praxe a jiné. Veškeré akce 

měly formu on-line přednášek. 

 

ČZU – AS řešil formu zasedání, aby byla v souladu se stanovami, ladilo se distanční zasedání přes MS 

Teams. Rovněž bylo nutné dořešit otázku voleb do akademických senátů tak, aby bylo umožněno všem 

studentům řádně hlasovat za souladu se všemi opatřeními. Tato diskuse stále trvá – řeší se volby drive in, 

online s ověřením identity či prezenční při dodržení nařízení. Volby jsou pozastaveny ve fázi potvrzení 

nominovaných kandidátů, pokračovat budou po skončení nouzového stavu. Na oslavách 17. listopadu byl 

rektor byl vzdát hold a položit věnec, zároveň tak učinili studenti prostřednictvím studentské organizace. 

 

 5.     Různé 

Na závěr poslední schůze stálého zasedání 2018–2020 poděkoval předseda Lamberti přítomným za aktivitu 

a činnost v rámci SK RVŠ. Účastníkům schůze pak rovněž poděkovali i 1. místopředsedkyně Anna 

Kruljacová a 2. místopředseda Damir Solak. 

Poté poděkoval přítomným i předseda LK Michal Říha a oznámil svoji kandidaturu na předsedu SK RVŠ pro 

příští stálé zasedání. 

Stanislav Ožana pak ještě upozornil na dotazník pro vedení škol, o němž budou studentští zástupci 

v Komoře ještě informováni. 

 

 

  

Zapsal:   Martin Hammerbauer, tajemník 

Za správnost:   Giancarlo Lamberti, předseda 

   Anna Kruljacová, místopředsedkyně pro organizaci a řízení 

 


